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PROTOKÓŁ  

z  XX SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE, 

która odbyła się w dniu 3 marca 2016 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

(Sesja nadzwyczajna, zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2015 roku, poz. 1515 z późniejszymi zmianami)) 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1105. 

Na ustawowy stan rady – 15 Radnych, udział w obradach brało 13 Radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.  Nieobecni: Radny Jacek Piotrowski i Radny Jan Stawirej. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Sołtys sołectwa Chajew. 

Prezes OSP Przedłęcze.  

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Gminy. 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XX sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

Ad. 2   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Wójta Gminy - wnioskodawcy zwołania sesji 

nadzwyczajnej, z prośbą o wyrażenie zgody na rozszerzenie porządku obrad o punkt: Podjęcie uchwały 

w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

Wójt Gminy poinformował, że nie widzi przeciwskazań, aby porządek rozszerzyć o ten punkt o ile 

Radni w głosowaniu wyrażą taką wolę. 
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W głosowaniu nad przyjęciem porządku obrad po zmianach wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali 

obrad. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 13 Radnych. Rada Gminy 

jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XX sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad XX sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady z powodu braku uwag do protokołu z XIX sesji poddał go pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem protokołu głosowało 13 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

Ad. 4 

W sprawozdaniu ze swojej działalności między sesjami w okresie od 9 lutego 2016 r. do 

3 marca 2016 r. Wójt Gminy poinformował, że: 

1. W dniu 15 lutego 2016r. równano drogi na terenie gminy. 

2. W dniu 17 lutego 2016 r. przewożono drewno z targowicy do kotłowni. 

3. Dnia 22 lutego sprzątano przystanki na terenie Gminy. 

4. W dniu 10 lutego 2016 r. dokonano otwarcia ofert na przebudowę drogi gminnej w miejscowości 

Sokolenie. Wpłynęło 6 ofert. Cena najniższej oferty wynosi 220 880,90 zł – BUD TRANS Roboty 

budowlano – drogowe, Maria Karbowiak z Sieradza. 

5. Również w dniu 10 lutego 2016r. złożono  do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi –w ramach tzw. 

„dojazdówek do pól” wniosek na dofinansowanie inwestycji „Przebudowa drogi gminnej 114107E 

w m. Sokolenie.” na odcinku 999 m.    

6. Dnia 25 lutego złożono do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi wniosek na dofinansowanie 

inwestycji „Boisko wielofunkcyjne o nawierzchni poliuretanowej przy Szkole Podstawowej w 

Brąszewicach”. 

Wymiary boiska: Arena: 19,10 m x 32,10 m, ogrodzenie: wys. 4,00 m, powierzchnia użytkowa:  

613,1m2, powierzchnia ogółem 732,89 m2. 

Wartość kosztorysowa inwestycji wynosi 296641,57 zł; wnioskowana kwota dofinansowania to 

50% kosztów kwalifikowanych. Wójt Gminy dodał, że projektowane boisko jest bardzo zbliżone 

wyglądem i funkcjonalnością do czerwonego boiska na kompleksie sportowym Orlik w 

Godynicach, lecz posiada bardziej bogate wyposażenie.  

7. Został ogłoszony konkurs na stanowisko referenta ds. księgowości podatkowej w Urzędzie Gminy 

Brąszewice.  
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Ad. 5 

Radny Grzegorz Kulig zwrócił uwagę na zły stan gminnych dróg tłuczniowych oraz poprosił o 

interwencję w sprawie wycinki wierzb przy drodze powiatowej Starce – Robaszew. 

Wójt Gminy poinformował, że sprawa wycinki drzew została już przekazana w rozmowie z Panem 

Dyrektorem do PZD, lecz zobowiązał się do wykonania kolejnego telefonu w tej sprawie. W kwestii 

dróg poinformował, że został zakupiony tłuczeń przeznaczony do naprawy ubytków, lecz przy obecnej 

aurze jakiekolwiek naprawy dróg tłuczniowych nie przyniosłyby oczekiwanych rezultatów i byłyby 

marnotrawieniem materiału i pieniędzy. Dodał, że gdy tylko warunki atmosferyczne pozwolą, 

rozpoczną się prace nad poprawą nawierzchni. Naprawy będą prowadzone sukcesywnie przez 

pracowników.  

Radna Grażyna Dobruchowska zgłosiła dziury na drodze w Zagórze oraz złożyła podziękowania dla PZD 

za poprawę odwodnienia drogi w Godynicach. 

Radna Dorota Lipka zgłosiła uszkodzony znak przy drodze powiatowej w miejscowość Błota oraz 

złożyła podziękowała dla zakładu energetycznego za wycięcie drzew  w miejscowości Błota. 

Radny Adam Laskowski zgłosił zły stan drogi powiatowej w Czartorii i Wólce Klonowskiej oraz zły stan 

drogi gminnej relacji Lisy – Czartoria. 

Radny Ryszard Kurzaj interpelował o wycięcie gałęzi za ul. Zabrodzie, które zagrażają linii 

energetycznej oraz zgłosił dziury na drodze od ul. Zabrodzie do Sowizdrzałów. 

Radny Jerzy Ławniczak interpelował o poprawę drogi na ul. Wojkowskiej i drogi w Kosatce. 

Przypomniał o potrzebie wycięcia topoli na ul. Wojkowskiej. 

Radny Józef Toruński zgłosił uszkodzone znaki w Żurawiu i przy drodze relacji Żuraw – Gałki. 

Interpelował o naprawę drogi na Pokrzywniakach oraz zgłosił dziurę na drodze powiatowej w 

miejscowości Żuraw przy remizie. 

Wójt Gminy przypomniał, że przy obecnej pogodzie naprawy dróg nie przyniosą oczekiwanych 

rezultatów. Dodał, że interpelacje dotyczące dróg powiatowych zostaną przekazane do PZD. 

Radna Bożena Łuszczek zgłosiła spękania poprzeczne drogi na ul. Sieradzkiej oraz dziurę na 

skrzyżowaniu ul. Sieradzkiej z ul. Zabrodzie. Interpelowała o wycięcie gałęzi drzew na terenie ośrodka 

zdrowia, które zagrażają linii energetycznej. 

Wójt Gminy poinformował, że problem z nawierzchnią ul. Sieradzkiej został już zgłoszony do PZD na 

piśmie. 

Radny Jarosław Plichta zgłosił zły stan drogi w Zadębieńcu w kierunku Plut. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił pogarszający się stan natrysku na drodze w Bukowcu. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2016 rok. 

Wójt Gminy podziękował Radnym za zebranie się w trybie nadzwyczajnym na sesji i poinformował, że 

zaistniała potrzeba zwiększenia środków finansowych na przebudowę drogi w miejscowości Sokolenie. 

Dodał, że na chwilę obecną projekt uchwały przewiduje przeniesienie środków z planowanych do 

remontu odcinków dróg w Pokrzywniakach, Bukowcu i Chajewie, jednak jeżeli Gmina otrzyma 

dofinansowanie to również te drogi będą realizowane.  

Radny Jerzy Ławniczak zapytał o długość i szerokość oraz lokalizację planowanej przebudowy w 

Sokoleniu. 
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Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z projektem droga będzie mieć długość 999 m i 4 m szerokości. 

Dodał, że jej początek będzie zlokalizowany w okolicy kapliczki – skrzyżowania w Sokoleniu i  będzie 

biegła w głąb wsi. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że na kserokopiach projektów uchwał dostarczonych do Radnych 

brakuje podpisu radcy prawnego, lecz projekt był konsultowany z mecenasem. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XX/84/2016 z dnia 3 marca 2016 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 

2016 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej.  

Radny Grzegorz Kulig zapytał, czy są dostępne wytyczne dotyczące statutu. 

Wójt Gminy poinformował, że pewne wytyczne zostały przesłane przez Wojewodę Łódzkiego w 

odpowiedzi na pismo Radnego Jacka Piotrowskiego.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur do Komisji Statutowej. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił jako kandydata Radnego Grzegorza Kuliga. Radny Grzegorz Kulig 

wyraził zgodę. 

Radny Adam Laskowski zgłosił jako kandydata Radnego Józefa Przezaka. Radny Józef Przezak wyraził 

zgodę. 

Radny Mariusz Kurzaj zgłosił jako kandydata Radną Dorotę Lipkę. Radna Dorota Lipka wyraziła zgodę. 

Radna Marzena Cichecka zgłosiła jako kandydatkę Radną Grażynę Dobruchowską. Radna Grażyna 

Dobruchowska wyraziła zgodę. 

Radny Józef Przezak zgłosił jako kandydata Radnego Jarosława Plichtę. Radny Jarosław Plichta wyraził 

zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgłoszonych zostało pięć kandydatur, czyli minimum 

potrzebne do powołania Komisji. Zapytał Radnych czy chcą zgłosić jeszcze jakieś kandydatury. Radny 

Jerzy Ławniczak wyraził opinię, że skoro został zgłoszony minimalny skład, to należy przegłosować 

projekt uchwały. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak poinformował, że w związku z tym, że zostało zgłoszone tyle 

kandydatur ile jest miejsc do obsadzenia, to wystarczy przegłosować skład Komisji w całości, a nie na 

poszczególne kandydatury. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu innych uwag i braku zgłoszeń innych kandydatur poddał pod 

głosowanie propozycję doraźnej Komisji Statutowej w składzie:  Grzegorz Kulig, Józef Przezak, Dorota 

Lipka, Grażyna Dobruchowska, Jarosław Plichta. W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych obecnych na 

sali obrad. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem proponowanego składu Komisji 

Statutowej. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o ukonstytuowanie się Komisji Statutowej i wyznaczenie 

Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 
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Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nowopowstała Komisja ustaliła 

następujący skład: Grzegorz Kulig – Przewodniczący Komisji Statutowej, Józef Przezak - Członek, Dorota 

Lipka - Członek, Grażyna Dobruchowska - Członek, Jarosław Plichta - Członek. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XX/85/2016 z dnia 3 marca 2016 r. w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Wójt Gminy odczytał pismo od właściciela Hotelu dla zwierząt i ptactwa domowego Pana Longina 

Siemińskiego dotyczące zaopiniowania utworzenia w Wojtyszkach ośrodka rehabilitacji zwierząt dziko 

występujących. Wójt Gminy zwrócił się z prośbą do Radnych o wypowiedzenie się w tym temacie i 

wyrażenie opinii w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby zaprosić przedstawiciela schroniska i dyskusję w tym 

temacie przenieść na jedną z kolejnych sesji. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził obawy, czy powstanie takiego ośrodka rehabilitacji nie będzie wiązało się 

z dodatkowymi kosztami dla Gminy. 

Radny Grzegorz Kulig podziękował za zwiększenie środków finansowych na drogę w Sokoleniu oraz 

podziękował za wybór na Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. 

Radny Jerzy Ławniczak postawił wniosek, aby Komisja ds. Oświaty i Kultury przeanalizowała sytuację w 

oświacie i podjęła jakieś kroki w celu systematycznego zmniejszania kwoty jednorazowego dodatku dla 

nauczycieli. Dodał, że z rozmów z innymi samorządowcami wie, że w niektórych gminach dopłata z 

tytułu tego dodatku jest znacznie mniejsza. Przyznał, że jest świadomy, że nie uda się zminimalizować 

tej kwoty do zera, ale uważa, że coś trzeba zrobić by ograniczyć wydatki na ten cel. Wyraził opinię, że 

sytuacje taką powodują m.in. urlopy zdrowotne i nauczyciele, którzy nie mają pełnych etatów. Dodał, 

że uważa, że system oświaty jest chory, a nauczyciele - mimo, że „nic do nich nie ma” -  to jedyna grupa 

zawodowa do której Gmina musi dokładać środki finansowe. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnego Jerzego Ławniczaka o 

przekazanie zadania – analizy sytuacji w oświacie i jednorazowego dodatku dla nauczycieli do Komisji 

ds. Oświaty i Kultury. W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych obecnych na sali obrad. Za przekazaniem 

głosowało 13 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przekazaniem tego zadania do 

Komisji ds. Oświaty i Kultury. 

Radny Ryszard Kurzaj zapytał o przygotowywania do obsługi programu „500+”. 

Wójt Gminy poinformował, że na obecną chwilę rozważane są szczegóły organizacji pracy przy 

programie „500+”. Dodał, że dwa dni temu odbyło się pierwsze szkolenie w Urzędzie Wojewódzkim w 

Łodzi w tym temacie, w którym uczestniczyła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Brąszewicach. Dodał, że niezależnie od tego, czy zadanie to wykonywane będzie przez Urząd Gminy czy 

przez GOPS to konieczne będzie zatrudnienie jednej osoby na pełny etat lub dwóch osób na pół etatu. 

Według szacunków do skorzystania z programu na terenie Gminy Brąszewice uprawnionych będzie 

około 770 dzieci. Wnioski będzie można składać dopiero od 1 kwietnia 2016 r., lecz mieszkańcy już 

pytają o możliwość ich składania. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak dodał, że mimo, że środki masowego przekazu o tym nie informują, 

to na obecną chwilę ustawa przewiduje czas trwania tego programu do września 2017 roku. Dodał, że 

w tym momencie trudno prognozować, czy program zostanie utrzymany na dłużej. 



Strona 6 z 6 
 

Radna Marzena Cichecka poinformował, że w mediach usłyszała, że gminy już otrzymały pieniądze na 

realizację programu „500+”. 

Wójt Gminy poinformował, że na chwilę obecną zostały przekazane niewielkie środki finansowe na 

zorganizowanie stanowiska pracy, szkolenia i zakup sprzętu komputerowego. Nie wpłynęły natomiast 

pieniądze na wypłaty dla uprawnionych rodzin. Dodał, że w połowie marca zostaną wysłane kurendy z 

konkretnymi informacjami dla mieszkańców dotyczące tego programu. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XX sesji Rady Gminy o godzinie 1105.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

S. Domagała 


